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П Р О Т О К О Л 
 

 

от Отчетно Събрание на НПС ЕАСТ-  
София 12.04.2025г 

 
 
Събранието бе открито от председателя на НПС ЕАСТ – Инж. Мария Попова, 
при регистрирани 56 делегати от РК на ЕАСТ – участници в общото Отчетно 
събрание на НПС ЕАСТ на КИИП, от общо 65 определени делегати, след крат-
ко изчакване за осигуряване на кворум.  
Организация по провеждане на Отчетното събрание, поверена на Техническа 
комисия: 
1.Инж.Мария Попова 
2.Инж.Георги Димитров 
3.Инж.Борис Камиларов  

Събранието протече по приет Дневен ред. 

1.Регистриране на делегатите на ОС на НПС ЕАСТ; 

2.Отчет за  дейността на Национална Професионална Секция ЕАСТ (Електро-
техника, Автоматика и Съобщителна техника) на КИИП, за период 2024-
2025год.- докладва инж. Мария Попова (РК София град), 

3.Преглед на одобрените по РК Инженер – Проектанти – Експерти към НПС 
ЕАСТ за 2025г. – докладва инж. Мария Попова (РК София град), 

4.Разни   
 
По първа точка: Председателят на НПС ЕАСТ обяви легитимността на Отчет-
ното събрание, на база отчетените резултати от инж. Георги Димитров, по об-
щия Списък на Делегатите на НПС ЕАСТ.  
Събранието се проведе под ръководството на председателя на НПС ЕАСТ – 
инж. Мария Попова (РК София град).  
 
По втора точка от дневния ред, председателят на НПС ЕАСТ – инж. Мария 
Попова (РК София град), предложи и представи резюме на Отчет за дейността 
на Национална Професионална Секция ЕАСТ (Електротехника, Автоматика и 
Съобщителна техника) на КИИП за период 2024 –2025 година. Отчетът за дей-
ността на НПС ЕАСТ бе предварително  качен на сайта, поради което се нап-
рави кратък преглед и бе подложен на обсъждане и гласуване.  
 
По следващата точка, касаеща определяне на експерти по РК на НПС ЕАСТ, 
председателите на РК на ЕАСТ поеха ангажимент да изпратят гласуваните по 
места списъци – от отчетните събрания с имената на определените от всяка РК 
експерти в част Електрическа. Одобрените Проектанти в РК за  Експерти в част 
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Електрическа, обобщени в общ списък, който да се изпрати в централата на 
КИИП и да се публикува в сайта. 

По последна точка на събранието – разни, бяха разгледани различни теми, 
интересуващи  колегите, както и направени съответни предложения: 

1. Тема – Представително участие на повече членове на КИИП от РК в Общото 
събрание на КИИП – висш орган на демократичното начало на Камарата - Инж. 
М. Попова разясни, че поради приетия конкретен квотен принцип, за участие в 
Общото събрание  на КИИП, около 33% от НПС ЕАСТ - от регионалните коле-
гии нямат свои представители. 

2. Тема – Кандидати за регистриране в Камара на инженерите в инвестицион-
ното проектиране – за ОПП и предложения за получаване на ППП. Отчетено е 
желанието на много кандидати  в НПС ЕАСТ, които искат да регистрират своето 
участие и да притежават удостоверения за проектантска правоспособност – 
първоначално ограничена, а след това в кратко време и пълна. Някои от тях в 
бакалавърската степен имат завършено хуманитарно, мениджърско, музикал-
но, икономическо и друго образование, различно от техническо. Основен проб-
лем, наблюдаван в годините – много от желаещите нямат пълно покриване на 
предметите на инженерното образование в степен магистър, но паради разли-
чията в програмите и правата на университетите, получават еднакво образова-
ние на Магистър Електроинженер, и влизат в професионално направление 5.2, 
5.3 и 5.4. По темата се изказаха инж. Р. Стоянова (РК Ямбол), инж. Г. Димитров 
(РК София град), инж. А. Филипов (РК Варна), инж. А. Монев (РК Варна), инж. Д. 
Тодоров (РК Кърджали), инж. М. Попова (РК София град). Основни предложе-
ния на взелите участие колеги: 

- Да се създаде работна група по темата и да се търси промяна в законодател-
ството. (инж. М. Попова информира, че вече са направени някои от тези пос-
тъпки за промени в ЗКАИИП). 

- Да се създаде комисия за изпит/събеседване на кандидатите за ППП, като 
форма на доказване за натрупан опит в процеса проектиране. 

- Университетите в България са автономни и липсва унифицирана програма и 
изисквания при обучение. Завършващите инженери, имат различно ниво на 
познание и пълнота на образование. Необходимо е да се търсят форми за въ-
веждане на задължително „Обучение през целия живот“ – изискване за пови-
шаване ежегодно на квалификацията на всеки един член на КИИП, чрез квали-
фикационни  курсове, задължително изискване за получаване на удостовере-
ния за всяка следваща работна година, чрез набиране на определен брой точки 
в досие към КИИП.        

3. Тема Конференция НПС ЕАСТ 2025г – Темата е предварително обсъждана с 
председателите на РК ЕАСТ и получено потвърждение/одобрение за провеж-
дане, от 24 РК от общо 28 РК. Инж. М. Попова представи предварителна ин-
формация за възможните фирми и теми, които ще бъдат поканени и ще се 
представят в дните на Конференцията. 

4. Тема Наредба Із-1971 – промени в Наредбата – в действие от 01.01.2025г. 
Изложени бяха становища за провеждане на срещи с разяснителен характер 
или тълкуване на по-важни промени, засягащи НПС ЕАСТ. Инж. Е.Милева (РК 
Пловдив), сподели че тяхната секция вече е провела такава среща с предста-
вители на СПАБ. 

5. Тема Наредба № 4 –  за обхвата и съдържанието на инвестиционните проек-
ти.  Предложения за официализиране на предложените от КИИП до момента 
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промени, както и допълване с изисквания по задължителност на КИП/Контрол 
на измервателни прибори/ и А/Автоматика/, за някои видове сгради, в които ва-
жен момент е постигането на Енергийна ефективност и цялостно проследяване 
параметрите на консумация на енергийните източници. Постъпило предложе-
ние от инж. А. Монев (РК Варна), за информираност на председателите на РК 
ЕАСТ на КИИП по Наредба № 4 и допълнително обсъждане и допълва-
не/актуализиране на съответната наредба.  

6. Тема мълниезащита и недостатъците на Наредба 4 – от 22.12.2010 г. за 
мълниезащитата на сгради, външни съоръжения и открити пространства.  

Препоръчано да се сигнализира на МРРБ, за необходимостта от изчистване на 
неправилно дефинираните моменти в наредбата и допълване текстовете с 
правилно структуриране и обяснени дефиниции и изисквания. 

7. Тема Електроразпределителни дружества -  инж. А. Гергински (РК Пловдив), 
инж. Я. Цветанов (РК София град), инж. В. Торчанов (РК София град), инж. В. 
Линов (РК Варна), инж. М. Попова (РК София град), инж. Р. Стоянова (РК Ям-
бол), инж. А. Монев (РК Варна), изказвания на колеги и дефиниране на общи 
позиции в отношенията Проектант – съгласувателна инстанция, а именно:    

7.1.Да се предложат и договорят ежегодни срещи с представители на трите 
Енергодружества и Проектантите като се поставят и обсъждат възникнали и 
повторяеми проблеми в процеса съгласуване на проектните документации от 
ЕРП-тата. 

7.2.Неправилно е налагането на вътрешни правила на ЕРП-тата като обща 
форма на техническо решение, дори противоречащи на въведените норматив-
ни документи и действащи наредби на Министерство на Енергетиката. 

Всички колеги да изпращат информация за нередни изисквания и противоре-
чащи казуси с действащите наредби в страната. Да се търси съвместно реша-
ване на проблемите Проектант/Възложител – Енерго дружества. 

7.3.Да се предприемат съвместни мерки за запазване доброто име на Проек-
танта и спазване проектантската етика като се сигнализира към конкретни 
представители на ЕРП-тата за нелоялното поведение на някои служители. 

7.4.Да се изисква от ЕРП-тата конкретика и яснота в Становищата и Съгласува-
телните писма, както и придружаване на същите със съответна информационна 
част – скици, планове на налични комуникации и отправни точки. 

7.5.Искане към Министерство на Енергетиката и КЕВР за унифициране на изис-
кванията на ЕРП-тата, базирани изцяло на Нормативната наредба, действаща 
в България.   

8. Тема Наредби – поставяне искане за осъвременяване и актуализиране с но-
вото време и техническо ниво и Европейски регламенти, на Наредба № 3 за 
устройството на електрическите уредби и електропроводните линии от Минис-
терство на Енергетиката. Да се направят предложения за включване на предс-
тавители на КИИП в работни групи към Министерството.    

9. Тема остойностяване на проектантския труд – И необходимостта от актуали-
зиране, изменение и допълнение на Методиката за определяне на размера на 
възнагражденията за предоставяне на проектантски услуги от инженерите в 
устройственото планиране и в инвестиционното проектиране. Постъпили пред-
ложения за регистриране на договорите за проектиране и търсене на решения 
за стопиране на „дъмпинг“ цените.  
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10. Тема - Да се актуализират съществуващите Квалификационни характерис-
тики за Инженер Проектанта в НПС ЕАСТ, съгласувано с информация от Тех-
ническите вузове- инж. А. Филипов (РК Варна). 
 
 
Общото Отчетно събрание на НПС ЕАСТ на КИИП- 2025г, бе закрито от инж. 
Мария Попова (РК София град), с пожелания да се видим отново през 2026 го-
дина – здрави и работещи - Инженер-Проектанти. 
 
Техническа комисия: 

1.Председател на НПС ЕАСТ  
/Инж. Мария Попова/ 

Членове: 

2.Инж.Георги Димитров          
 
3.Инж.Борис Камиларов          
  
 


